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Protokół nr VI.15 

z posiedzenia sesji Rady Powiatu Międzyrzeckiego 

z dnia 31 marca 2015 r. 
 

Przewodniczący Rady Powiatu Jarosław Szałata otworzył obrady sesji o godzinie 

1405 w Starostwie Powiatowym w Międzyrzeczu. Obecnych było 14 radnych (lista 

obecności w załączeniu). Stwierdził zatem, że Rada jest władna do podejmowania 

uchwał. Następnie przywitał zaproszonych gości (lista obecności w załączeniu), 

zgromadzonych radnych, Starostę, Wicestarostę, Sekretarza, Skarbnika, 

pracowników starostwa, wszystkich dyrektorów, kierowników jednostek 

powiatowych oraz przedstawicieli mediów.  

Przewodniczący Rady poinformował, że otrzymali wszyscy porządek obrad  

i zapytał, czy są jakieś pytania, wnioski, uwagi do tego porządku. Pytań i uwag nie 

było, zatem Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad:  

1. Sprawy organizacyjne sesji: 

a) stwierdzenie quorum, 

b) porządek obrad. 

2. Interpelacje i zapytania radnych. 

3. Przyjęcie sprawozdania z działalności Rzecznika Praw Konsumentów za 2014 

rok. 

4. Prezentacja zasobów przyrodniczych powiatu międzyrzeckiego. 

Sprawozdanie z wykonania zadań powiatu związanych z ochroną 

środowiska, leśnictwem i gospodarką wodną w 2014 roku oraz informacja  

o bieżącej działalności wydziału ochrony środowiska starostwa powiatowego. 

5. Zadania Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska oraz podział kompetencji 

służb ochrony przyrody na terenie powiatu. 

6. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Urzędu Pracy za 2014 rok oraz 

informacja o stanie bezrobocia i aktualnej sytuacji na rynku pracy w powiecie 

międzyrzeckim. 

7. Podjęcie uchwał: 

a) w sprawie rozwiązania Zespołu Szkół Ekonomicznych im. Stanisława 

Staszica w Międzyrzeczu (druk nr 7), 

b) w sprawie rozwiązania Zespołu Szkół Budowlanych w Międzyrzeczu 

(druk nr 8), 

c) w sprawie utworzenia Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego 

w Międzyrzeczu (druk nr 9), 



2 
 

d) w sprawie nadania imienia Technikum nr 1 (druk nr 10), 

e) zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia Technikum w Międzyrzeczu 

(druk nr 11), 

f) zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia Technikum w Międzyrzeczu 

(druk nr 12),  

g) w sprawie powołania Rady Muzeum Ziemi Międzyrzeckiej im. Alfa 

Kowalskiego w Międzyrzeczu (druk nr 13), 

h) w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2015 roku (druk  

nr 14), 

i) w sprawie delegowania radnych do prac w komisji bezpieczeństwa 

porządku (druk nr 15), 

j) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Międzyrzecz (druk  

nr 16), 

k)  w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Międzyrzecz (druk  

nr 17), 

l) w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na 2015 rok (druk nr 18), 

m) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Międzyrzeckiego na lata 2015-2026 (druk nr 19). 

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.  

9. Sprawozdania Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie 

międzysesyjnym. 

10. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Powiatu z dnia 25 lutego 2015 roku. 

11. Sprawy różne z sesji Rady Powiatu.     

Przewodniczący Rady poprosił przedstawicielki Gazety Wyborczej o zabranie głosu.  

Pani Aleksandra Szymańska wyjaśniła cel tej wizyty, czyli wieloletni plebiscyt 

Gazety Lubuskiej na Lubuszanina Roku Powiatu Międzyrzeckiego. Chciała wręczyć 

wyróżnienia osobom, które na to zasłużyły.  

Podwójny laur przypadł pani Halinie Pilipczuk, która zdobyła pierwsze miejsce  

w głosowaniu Czytelników i niezależnej kapituły. Gratulacje pani Naczelnik złożyli 

pan Starosta i Przewodniczący Rady.  

Pani Halina Pilipczuk podziękowała panu Januszowi Rutkowskiemu, który 

nominował panią Pilipczuk do tej nagrody. Gdy dowiedziała się o tej nominacji, była 

naprawdę bardzo zdziwiona. Wszystkim serdecznie podziękowała.  
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Kolejnym laureatem został ksiądz proboszcz Marek Walczak, który przysłużył się 

m.in. renowacją bezcennych fresków odkrytych w kościele Św. Jana Chrzciciela  

w Międzyrzeczu.  

Ksiądz Marek Walczak podziękował wszystkim, którzy pomagają w remontach  

i renowacji tego kościoła, wszystkim parafianom, przyjaciołom.  

Przewodniczący Rady dodał, że ksiądz Marek od wielu lat jest ozdobą naszego 

powiatu, jest też świetnym organizatorem. Serdecznie księdzu pogratulował.  

Kolejnymi osobami, które otrzymały wyróżnienie są pani Joanna Baranowska,  

społeczniczka z Przytocznej oraz pani Gabriela Góra, kierująca stowarzyszeniem 

"Działajmy Razem” z Bukowca. Obie panie niestety były nieobecne, więc nie można 

było im wręczyć dyplomów.  

Nieobecna była też kolejna wyróżniona osoba, czyli pani Ewa Zdrowowicz-Kulik, 

szefowa fundacji „Serce na dłoni”, ale dyplom w jej imieniu odebrał radny Jerzy 

Kuźmicz. 

Starosta Grzegorz Gabryelski pogratulował Gazecie Lubuskiej tej wspaniałej 

inicjatywy, a wszystkim wyróżnionym w tym plebiscycie podziękował za to, że robią 

tyle dobrego dla Powiatu Międzyrzeckiego i takie pozytywne wzorce należy 

rozpowszechniać. 

O godzinie 1415 przybył radny Mieczysław Kuryś (obecnych radnych 15). 

Ad 2. 

Radny Zbigniew Smejlis zgłosił dwie interpelacje.  

Pierwsza dotyczyła nagrywania sesji Rady Powiatu i upubliczniania ich, ponieważ 

mieszkańcy interesują się działalnością Rady, a wielu nie ma możliwości przybycie 

osobiście na sesję. W wielu gminach i powiatach takie rozwiązanie się sprawdziło. 

Nie są to wcale duże koszty. 

Druga dotyczyła remontów naszych powiatowych dróg. Chciał złożyć wniosek  

o naprawienie drogi Nietoperek-Kęszyca Leśna. Jest tam transport ciężki i niszczy tę 

drogę. I też dojazd do Starostwa (ul. Reymonta i ul. Przemysłowa) jest w opłakanym 

stanie. Radny Smejlis zauważył, że jest to pół godziny pracy, aby tę drogę 

doprowadzić do dobrego stanu.  
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Radny Dariusz Orzeszko złożył interpelację w sprawie oceny stanu bezpieczeństwa 

w Gminie Trzciel. Zadał panu Komendantowi Policji kilka pytań. Czy zdaniem 

Komendanta Gmina Trzciel jest gminą bezpieczną? I co upoważnia jego, aby tak 

twierdzić? A jeśli tak nie jest, to dlaczego dzielnicowych nie ma? A jeśli są, to są  

w nieprzystępnych dla społeczności godzinach. Głównie kieruje się dzielnicowych 

do innych miejscowości, np. do Skwierzyny albo do pomocy przy łapaniu 

kłusowników na jeziorach. Radny Orzeszko chciałby się dowiedzieć, kiedy pan 

Komendant planuje realizację obietnicy, która już była wielokrotnie składana,  

o uzupełnienie etatu funkcjonariusza policji w Trzcielu.  

Więcej interpelacji i zapytań nie było. 

Przewodniczący Rady w tym miejscu zaznaczył, że następna sesja Rady Powiatu 

odbędzie się właśnie w Komendzie Powiatowej. Będzie ona w dużej części 

poświęcona właśnie sprawie bezpieczeństwa na terenie powiatu. I być może wtedy 

radny uzyska pełniejszą odpowiedź na swoje zapytania.  

Następnie głos zabrał pan Stanisław Panek, Komendant Powiatowy Policji  

w Międzyrzeczu. Chciał uzyskać bardziej szczegółowe informacje dotyczące tej 

sprawy, aby mógł na te wszystkie pytania odpowiedzieć.  

Ad 3.         

Głos zabrał pan Marcin Mazurek, Powiatowy Rzecznik Konsumentów  

i przedstawił sprawozdanie z działalności Rzecznika Praw Konsumentów za 2014 

rok. 

  

Nie było żadnych pytań ani uwag do tego sprawozdania.  

 

Ad 4.  

 

Przewodniczący Rady przygotował krótką prezentację fotograficzną dotyczącą 

zasobów przyrodniczych powiatu międzyrzeckiego.  

 

Następnie głos zabrał pan Ryszard Kaniecki, Naczelnik Wydziału Rolnictwa  

i Ochrony Środowiska i przedstawił w formie prezentacji sprawozdanie  

z wykonania zadań powiatu związanych z ochroną środowiska, leśnictwem  

i gospodarką wodną w 2014 roku oraz informację o bieżącej działalności wydziału 

ochrony środowiska starostwa powiatowego.  

 

Pytań i uwag do tej prezentacji i do tego sprawozdania żadnych nie było. 
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Ad 5. 

 

Pan Tomasz Schubert i pan Grzegorz Karcz zaprezentowali i omówili zadania 

Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska oraz podział kompetencji służb ochrony 

przyrody na terenie powiatu.   

 

Przewodniczący Rady ogłosił krótką przerwę o godzinie 1525.  

Obrady wznowiono o godzinie 1540. 

Przedstawiciele Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska kontynuowali swoją 

prezentację. 

Nie było żadnych pytań ani uwag do tej prezentacji. 

Ad 6. 

Pani Hanna Bułach, Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Międzyrzeczu 

przedstawiła w formie prezentacji sprawozdanie z działalności Powiatowego 

Urzędu Pracy za 2014 rok oraz informację o stanie bezrobocia i aktualnej sytuacji na 

rynku pracy w powiecie międzyrzeckim. 

Nie było żadnych pytań ani uwag do tego sprawozdania. 

Ad 7. 

Przewodniczący Rady przystąpił do podjęcia uchwał: 

a) w sprawie rozwiązania Zespołu Szkół Ekonomicznych im. Stanisława 

Staszica w Międzyrzeczu (druk nr 7) 

Nie było żadnych pytań ani uwag. 

Rada Powiatu w głosowaniu jawnym podjęła (12 głosów „za”, 1 głos „przeciwny”,  

2 głosy „wstrzymujące”) uchwałę w sprawie rozwiązania Zespołu Szkół 

Ekonomicznych im. Stanisława Staszica w Międzyrzeczu (druk nr 7). Uchwała 

została zarejestrowana pod nr VI.23.15. 

b) w sprawie rozwiązania Zespołu Szkół Budowlanych w Międzyrzeczu 

(druk nr 8) 

Nie było żadnych pytań ani uwag. 
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Rada Powiatu w głosowaniu jawnym podjęła (12 głosów „za”, 1 głos „przeciwny”,  

2 głosy „wstrzymujące”) uchwałę w sprawie rozwiązania Zespołu Szkół 

Budowlanych w Międzyrzeczu (druk nr 8). Uchwała została zarejestrowana pod  

nr VI.24.15. 

c) w sprawie utworzenia Centrum Kształcenia Zawodowego  

i Ustawicznego w Międzyrzeczu (druk nr 9) 

Nie było żadnych pytań ani uwag. 

Rada Powiatu w głosowaniu jawnym podjęła (14 głosów „za”, 1 głos „przeciwny”,  

0 głosów „wstrzymujących”) uchwałę w sprawie utworzenia Centrum Kształcenia 

Zawodowego i Ustawicznego w Międzyrzeczu (druk nr 9). Uchwała została 

zarejestrowana pod nr VI.25.15. 

d) w sprawie nadania imienia Technikum nr 1 (druk nr 10) 

Nie było żadnych pytań ani uwag. 

Rada Powiatu w głosowaniu jawnym podjęła (15 głosów „za”, 0 głosów 

„przeciwnych”, 0 głosów „wstrzymujących”) uchwałę w sprawie nadania imienia 

Technikum nr 1 (druk nr 10). Uchwała została zarejestrowana pod nr VI.26.15. 

e) zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia Technikum w Międzyrzeczu 

(druk nr 11) 

Nie było żadnych pytań ani uwag. 

Rada Powiatu w głosowaniu jawnym podjęła (15 głosów „za”, 0 głosów 

„przeciwnych”, 0 głosów „wstrzymujących”) uchwałę zmieniającą uchwałę  

w sprawie utworzenia Technikum w Międzyrzeczu (druk nr 11). Uchwała została 

zarejestrowana pod nr VI.27.15. 

f) zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia Technikum w Międzyrzeczu 

(druk nr 12) 

Nie było żadnych pytań ani uwag. 

Rada Powiatu w głosowaniu jawnym podjęła (15 głosów „za”, 0 głosów 

„przeciwnych”, 0 głosów „wstrzymujących”) uchwałę zmieniającą uchwałę  
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w sprawie utworzenia Technikum w Międzyrzeczu (druk nr 12). Uchwała została 

zarejestrowana pod nr VI.28.15. 

g) w sprawie powołania Rady Muzeum Ziemi Międzyrzeckiej im. Alfa 

Kowalskiego w Międzyrzeczu (druk nr 13) 

Nie było żadnych pytań ani uwag. 

Rada Powiatu w głosowaniu jawnym podjęła (15 głosów „za”, 0 głosów 

„przeciwnych”, 0 głosów „wstrzymujących”) uchwałę w sprawie powołania Rady 

Muzeum Ziemi Międzyrzeckiej im. Alfa Kowalskiego w Międzyrzeczu (druk nr 13). 

Uchwała została zarejestrowana pod nr VI.29.15. 

h) w sprawie określenia zadań, na które przeznacza się środki 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2015 

roku (druk nr 14) 

Nie było żadnych pytań ani uwag. 

Rada Powiatu w głosowaniu jawnym podjęła (15 głosów „za”, 0 głosów 

„przeciwnych”, 0 głosów „wstrzymujących”) uchwałę w sprawie określenia zadań, 

na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych w 2015 roku (druk nr 14). Uchwała została zarejestrowana pod 

nr VI.30.15. 

i) w sprawie delegowania radnych do prac w komisji bezpieczeństwa 

porządku (druk nr 15) 

Przewodniczący Rady poprosił, aby radni zgłosili dwie kandydatury radnych do 

prac w tej komisji.  

Przewodniczący Rady zaproponował kandydaturę radnego Mieczysława Kurysia, 

który wyraził zgodę bycia członkiem komisji bezpieczeństwa porządku. 

Starosta zaproponował kandydaturę radnej Zofii Plewy, która wyraziła zgodę bycia 

członkiem  komisji bezpieczeństwa porządku. 

Więcej kandydatur nie było.   

Nie było żadnych pytań ani uwag. 

Rada Powiatu w głosowaniu jawnym podjęła (15 głosów „za”, 0 głosów 

„przeciwnych”, 0 głosów „wstrzymujących”) uchwałę w sprawie delegowania 
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radnych do prac w komisji bezpieczeństwa porządku (druk nr 15). Uchwała została 

zarejestrowana pod nr VI.31.15. 

j) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Międzyrzecz (druk  

nr 16) 

Nie było żadnych pytań ani uwag. 

Rada Powiatu w głosowaniu jawnym podjęła (15 głosów „za”, 0 głosów 

„przeciwnych”, 0 głosów „wstrzymujących”) uchwałę w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Gminie Międzyrzecz (druk nr 16). Uchwała została zarejestrowana pod  

nr VI.32.15. 

k) w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Międzyrzecz (druk  

nr 17) 

Nie było żadnych pytań ani uwag. 

Rada Powiatu w głosowaniu jawnym podjęła (15 głosów „za”, 0 głosów 

„przeciwnych”, 0 głosów „wstrzymujących”) uchwałę w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Gminie Międzyrzecz (druk nr 17). Uchwała została zarejestrowana pod  

nr VI.33.15. 

l) w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na 2015 rok (druk nr 18) 

Nie było żadnych pytań ani uwag. 

Rada Powiatu w głosowaniu jawnym podjęła (14 głosów „za”, 0 głosów 

„przeciwnych”, 1 głos „wstrzymujący”) uchwałę w sprawie zmiany w uchwale 

budżetowej na 2015 rok (druk nr 18). Uchwała została zarejestrowana pod  

nr VI.34.15. 

m) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Międzyrzeckiego na lata 2015-2026 (druk nr 19) 

Nie było żadnych pytań ani uwag. 

Rada Powiatu w głosowaniu jawnym podjęła (14 głosów „za”, 0 głosów 

„przeciwnych”, 1 głos „wstrzymujący”) uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Międzyrzeckiego na lata 2015-2026 (druk nr 19). 

Uchwała została zarejestrowana pod nr VI.35.15. 
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Ad 8. 

Starosta odpowiedział na interpelacje radnych. Powiedział, że jak zawsze na 

wszelkie interpelacje odpowie na piśmie. W kwestii nagrywania sesji, to trzeba 

oszacować koszty. Jeśli chodzi o naprawy dróg powiatowych, to zawsze o tej porze 

roku była jeszcze zima i naprawy dróg nie mogły być prowadzone. Pewnie już 

wkrótce te działania związane z remontami dróg zostaną podjęte. Szczegółowo też 

odpowie na piśmie.  

Ad 9.   

Starosta przedstawił sprawozdanie z działalności Zarządu w okresie 

międzysesyjnym. W tym czasie odbyło się kilka posiedzeń. 

25 lutego Zarząd: powołał komisję konkursową w celu opiniowania ofert z zakresu  

i realizacji zadań pożytku publicznego; podjął też uchwałę w sprawie zezwolenia na 

korzystanie z jednostek pływających napędami spalinowymi; rozpatrywał sprawy 

dotyczące Zarządu Dróg Powiatowych. 

2 marca Zarząd ogłosił wyniki otwartego konkursu ofert z zakresu realizacji zadań 

pożytku publicznego. 

5 marca Zarząd ogłosił przedstawione zapytanie ofertowe dotyczące oferty  

doskonalenia nauczycieli na podstawie Rocznego Planu Wspomagania.  

13 marca Zarząd: omówił sprawy budżetowe; zapoznał się ze sprawozdaniem  

z działalności bieżącej szpitala; przyjął projekty uchwał, które znalazły się na sesji. 

20 marca Zarząd omówił sprawy budżetowe, sprawy Zarządu Dróg Powiatowych  

i sprawy z zakresu gospodarki nieruchomościami. 

26 marca Zarząd przyjął uchwałę PFRON-u w sprawie przeznaczenia środków  

w 2015 roku; przyjął autopoprawkę do uchwały budżetowej. 

Skarbnik omówił sprawy budżetowe, które w czasie międzysesyjnym na 

posiedzeniach Zarządu były analizowane. 

Nie było żadnych pytań ani uwag do sprawozdania Starosty.  

Ad 10.    

Przewodniczący Rady poinformował, że Radni mieli możliwość zapoznania się  

z protokołem poprzedniej sesji, z dnia 25 lutego 2015 r. Zapytał czy są jakieś uwagi 
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do tego protokołu. Uwag żadnych nie było, więc Przewodniczący Rady stwierdził, 

że Protokół nr V.15 z posiedzenia Rady Powiatu Międzyrzeckiego z dnia  

25 lutego 2015 roku został przyjęty przez Radę bez uwag. 

Ad 11. 

Przewodniczący Rady poinformował, że następna sesja najprawdopodobniej 

odbędzie się 29 kwietnia. Będzie ona poświęcona sprawom bezpieczeństwa i tak jak 

już wcześniej Przewodniczący Rady wspomniał, odbędzie się w nowej Komendzie 

Powiatowej Policji.  

Następnie Przewodniczący Rady przypomniał o składaniu oświadczeń 

majątkowych. A w związku z rocznym rozliczeniem podatku zwrócił uwagę, aby 

korzystać z tej formy pomocy, jaką jest przekazanie 1% podatku na wskazany cel.  

Powiedział też, że Radni otrzymali szereg pism, z którymi się zapoznali, m.in. 

odpowiedź na skargę państwa Z. z Bledzewa. 

Na koniec radny Zbigniew Smejlis złożył wszystkim życzenia świąteczne. 

Również Przewodniczący Rady złożył wszystkim serdeczne życzenia świąteczne.  

Przewodniczący Rady zamknął obrady VI sesji o godzinie 1630.      

 

Protokołowała       Przewodniczący Rady Powiatu   

Iwona Podyma       Jarosław Szałata 

 

 


